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PROTOKÓŁ  Nr XXXI/13 

z sesji Rady Miejskiej w Bobolicach 

z dnia 24 września 2013 roku odbytego 

w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Bobolicach 

Na stan 15 radnych na sesji obecnych było 14 radnych, (nieobecny Radny R. Serowski)  

Obrady rozpoczęły się o godzinie 900 i  trwały do godz. 1220.  

W sesji udział wzięli: 

• Radni Rady Miejskiej w  Bobolicach,    

• Pani Mieczysława Brzoza –burmistrz Bobolic,  

• Pani Grażyna Wiater-Ubysz – zastępca burmistrza, 

• Pani Krystyna Dobrzańska – sekretarz gminy, 

• Pani Beata Sempołowicz– skarbnik gminy,  

• Pani Bożena Sobańska – radca prawny UM 

Dyrektorzy i kierownicy jednostek organizacyjnych gminy: 

• Pani Ewa Sabatowicz – dyrektor M-GBP w Bobolicach,  

• Pan Krzysztof Sitarz – dyrektor M-GOK w Bobolicach, 

• Pani Jolanta Stępień – kierownik M-GOPS w Bobolicach,  

• Pan Jan Rewkowski – dyrektor ZUKiO w Bobolicach,  

Zaproszeni goście:  

•  Sołtysi, 

• Renata Tomczak – Radna Rady Powiatu, 

• Kamil Jesionowski – Radny Rady Powiatu, 

• Andrzej Kaczanowicz – Radny Rady Powiatu,    

• Henryk Kowalski – Prezes UKS Olimpia, 

• Zespół dziewcząt UKS Olimpia, 

• Paula Turkowska – zawodniczka trenera Krzysztofa Pajewskiego,  

• Alex Lacroix – Prezes Zarządu firmy ARGEMONIA, 

• Adam Kochanowski – Radca Prawny firmy ARGEMONIA,  

 

Sesję  Rady Miejskiej otworzył i prowadził Przewodniczący Rady Miejskiej Pan  Zdzisław 

Czarnecki, który przywitał wszystkich przybyłych na obrady. 

Proponowany porządek obrad: 
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1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

  2. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Miejskiej z dnia 27 sierpnia 2013 roku.  

  3. Sprawozdanie z działalności burmistrza w okresie między sesjami. 

4. Wręczenie sportowcom nagród Burmistrza Bobolic.  

5. Stan realizacji inwestycji w 2012 roku oraz wykonanie zadań remontowych i 

inwestycyjnych zaplanowanych w roku 2013.  

6. Przedstawienie informacji z wykonania budżetu gminy za I półrocze 2013 roku   oraz 

kształtowanie się Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Bobolice na lata 2013-2025; 

- przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej;  

7. Podjęcie uchwał  w sprawach: 

1) zmian w budżecie gminy na 2013 rok; 

    2) zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Bobolice na lata 2013-2028; 

    3) emisji obligacji komunalnych oraz zasad ich zbywania i wykupu; 

    4) zmieniająca uchwałę w sprawie poręczenia przez Gminę Bobolice weksla "in blanco" 

wystawionego przez Związek Miast i Gmin Dorzecza  Parsęty w Karlinie tytułem 

zabezpieczenia spłaty kwoty pożyczki udzielonej ze środków Narodowego Funduszu 

Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej do wysokości 46 372,00 złotych (słownie : 

czterdzieści sześć tysięcy trzysta siedemdziesiąt dwa złote i 00/100), w związku z 

realizacją przedsięwzięcia pn.: "Zintegrowana gospodarka wodno-ściekowa w dorzeczu 

Parsęty", powiększonej o kwotę odsetek; 

    5) dofinansowania ze środków Gminy Bobolice projektów na prace konserwatorskie, 

restauratorskie lub remonty budowlane z zakresu ochrony zabytków i opieki nad 

zabytkami w roku 2013;  

    6) rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza Bobolic;  

    7) przystąpienia do sporządzania zmiany studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego Gminy Bobolice dla obszaru położonego w obrębach 

ewidencyjnych: Dobrociechy, Jatynia, Kłanino, Przydargiń i Różany; 

8. Trybuna sołecka. 

9. Trybuna obywatelska. 

10. Zapytania, interpelacje i postulaty radnych.  

11. Zakończenie obrad. 
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Ad.2. Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Zdzisław Czarnecki stwierdził, że 

protokół z XXX sesji Rady Miejskiej w Bobolicach odbytej w dniu 27 sierpnia2013 roku był 

wyłożony do wglądu w Biurze Rady Miejskiej w Bobolicach w pokoju nr  24, jak i w dniu 

dzisiejszym na sali obrad. Poinformował, iż do chwili obecnej nie wniesiono uwag oraz 

zaproponował przyjęcie protokołu z XXX sesji Rady Miejskiej w Bobolicach bez 

odczytywania.  

 

Protokół z XXX sesji Rady Miejskiej w Bobolicach zostały przyjęty przez radnych 

jednogłośnie 14 głosami „za”. 

 

Ad. 3. Sprawozdanie z działalności burmistrza w okresie między sesjami.   

Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza przedstawiła sprawozdanie z pracy burmistrzów w 

okresie między sesjami: 

* Wizyta w Niemczech na zaproszenie Haimatgruppy Bobolice ( byłych mieszkańców  gminy 

Bobolice ) w dniach 30.08 - 2.09. 13 r. Delegacja w składzie Burmistrz, wiceprzewodniczący 

Rady Miejskiej Marek Golas, radny i sołtys Ireneusz Bednarczyk, Sekretarz Gminy oraz 

tłumacz. Podczas pobytu otrzymano bardzo wartościowe dokumenty w tym oryginalną mapę 

z 1807 roku, która została przekazana do muzeum. Ponadto zostało podpisane porozumienie z 

zarządem Haimatgruppy w zakresie wymiany pamiątek, które obrazują życie na terenie naszej 

gminy, te pamiątki są w posiadaniu byłych mieszkańców Bobolic, którzy obecnie mieszkają 

po drugiej stronie granicy.   

* Przygotowanie do dożynek gminnych i zorganizowanie dożynek gminnych 7 bm. oraz 

udział w dożynkach powiatu koszalińskiego w Biesiekierzu 14 bm.  a także reprezentacji 

gminnej w wojewódzkich w Barzkowicach 8 bm. 

- najpiękniejszy wieniec dożynkowy - sołectwo Chmielno 

- najpiękniejsze stoisko sołeckie – sołectwo Chociwle 

- „Kobieta aktywna powiatu koszalińskiego” – Pani Marzena Kordek Prezes Stowarzyszenia 

„Po drodze” 

- „Zasłużony dla Rolnictwa” – 6 rolników  z terenu naszej gminy odznaczono odznaką 

honorową przyznaną Ministra Rolnictwa i Rozwoju Wsi dla rolnika tylko jeden raz w życiu.  

*  Mały Festiwal Filmowy „Integracja Ty i ja" 4 października 2013 roku. Pani Burmistrz 

podziękowała za włączenie się w tę ogólnopolską akcję dotyczącą tolerancji wobec 
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niepełnosprawności. W tym roku była to już 10 edycja ogólnopolska festiwalu, w naszej 

gminie organizowana po raz drugi dzięki dyrektorowi MGBP. 

* Internet bezprzewodowy – na tereny naszej gminy weszła już w ubiegłym roku firma 

ATEL. Jest to firma, która uzyskała środki finansowe z UE, środki przeznaczone są na dostęp 

do sygnału szerokopasmowego. Sygnał emitowany jest z Gołogóry, zamontowane zostały już 

wszystkie anteny przekaźnikowe, które miały być na terenie naszej gminy, czyli 24 anteny 

zostały zamontowane, sygnał dostępny we wszystkich. Osoby zainteresowane internetem 

mogą zgłaszać się do firmy ATEL z wnioskiem o podpisanie umowy na przesył internetu 

bezprzewodowego. Dzięki temu projektowi w naszej gminie nie powinno już być tzw. białych 

plam.  

* W okresie międzysesyjnym Pani Burmistrz razem z Panią skarbnik uczestniczyły w 

posiedzeniach wszystkich komisji Rady przedstawiając zaplanowany sposób postępowania 

jaki powinniśmy przyjąć na 2014 rok w związku z koniecznością spełnienia w przyszłym 

roku wymaganego zmienioną ustawą o finansach publicznych indywidualnego wskaźnika 

zadłużenia. Uzyskano aprobatę Komisji Rady na restrukturyzację wskaźnika poprzez emisję 

w tym roku obligacji, które przeznaczymy  na spłatę obligacji zaciągniętych w latach 

wcześniejszych. tzw. konsolidacja zadłużenia. 

* 12 września 2013 roku odbyło się z udziałem Pani Burmistrz, Skarbnik i Wiceburmistrz 

wspólne posiedzenie wszystkich Komisji Rady omawiające wykonanie budżetu gminy za I 

półrocze tego roku. 

* W dniu 11 października 2013 roku Pani Burmistrz uczestniczyłam w Festiwalu Piłkarskim z 

okazji Dnia Piłkarza w Bobolicach pod patronatem Marszałka Woj. Zachodniopomorskiego. 

Organizatorem Festiwalu był UKS OLIMPIA. Impreza trzydniowa, doskonale przygotowana 

z dużą ilością uczestników i dużą ilością nagród. 

* W okresie międzysesyjnym Pani Burmistrz pracowała i przygotowywała się do spotkania, 

które odbędzie się w dniu jutrzejszym tj. 25.09.2013r. Tematem spotkania będzie ewentualne 

utworzenie w Gminie Bobolice Spółki Wodnej. W skład której na zasadzie dobrowolności 

wejdą rolnicy czy też inne osoby, które wyrażą chęć współpracy i wspólnej realizacji działań 

mających na celu stopniowe przeprowadzanie melioracji swoich gruntów. Tak więc na 

jutrzejsze spotkanie tu do sali nr 5 na godz. 10.00 Pani Burmistrz  zaprosiła wszystkich 

rolników i nie tylko zainteresowanych przeprowadzeniem melioracji. W spotkaniu udział 

wezmą fachowcy tj. pracownicy Zachodniopomorskiego Zarządu Melioracji i Urządzeń 

Wodnych oraz pracownik Starostwa w Koszalinie merytorycznie realizujący takie zadania. 
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* Przetarg na boisko piłkarskie w Kłaninie. Dwa kolejne przetargi okazały się nieskuteczne, 

nie wpłynęły żadne oferty. Ponadto jak się okazało po złożeniu przez nas zapytania 

ofertowego - wartość prac zaplanowanych do wykonania na tym boisku znacznie przekraczała 

wartość tego zadania jaka była podana w naszym kosztorysie. Ponad dwukrotnie. Dlatego też 

Pani Burmistrz podjęła decyzję o rezygnacji z tego projektu dofinansowanego z PROW. 

Wartość zadania wg kosztorysu gminy 279. 710 zł, i na taką wartość został złożony projekt i 

podpisana umowa z Urzędem Marszałkowski,  dofinansowanie zewnętrzne to 166.886 zł; zaś 

wkład własny gminy zapisany w tegorocznym budżecie 112.823 zł. Po zapytaniu ofertowym 

wykonawcy byli w stanie wykonać to za 470 tys. zł.  To znacznie podwyższyłoby koszt prac. 

Na takie wydatki budżet jest nieprzygotowany (prawie drugie tyle).  Ponadto biorąc jeszcze 

pod uwagę zbliżający się okres jesienno-zimowy niesprzyjający wykonywaniu prac ziemnych 

i brak kolejnego przesunięcia terminu zakończenia prac, wspólnie z Klubem Iskra  w 

Kłaninie i Radnymi ustalono, że na boisku tym jeszcze w tym roku wykonamy zaplanowane 

prace ale tak, by zmieścić się w kwocie zaplanowanej w tegorocznym budżecie gminy tj. w 

zaokrągleniu w 113 tys. zł. Tak też się stanie. Już ruszyły działania pracowników urzędu by 

jak najprędzej wykonać zaplanowany zakres prac. Wszyscy zainteresowani tą inwestycją 

stwierdzili zgodnie, że wystarczające na to boisko będą środki zaplanowane w tegorocznym 

budżecie gminy.  

* W okresie od ostatniej sesji RM odbyły się też dwa przetargi na zakup samochodu dla 

MGOPS dostosowanego do dowozu posiłków w ramach dożywiania uczniów z terenu gminy. 

Zarówno do pierwszego jak i drugiego przetargu nie wpłynęła ani jedna oferta. Obecnie 

zamówienie będzie realizowane na zasadzie negocjacji cenowych. 

* 20 września 2013 roku odbyła się piękna uroczystość w naszym muzeum była to  III 

wystawa sztuki więziennej w Muzeum w Bobolicach z udziałem znakomitych gości w tym 

spoza gminy oraz Przewodniczącego Rady i państwa  Radnych Rady Miejskiej. 

* 18 września 2013 roku w obecności Pani Krystyny Dobrzańskiej Sekretarza Gminy Pani 

Burmistrz przeprowadziła konsultacje społeczne z mieszkańcami Nowych Łozic w zakresie 

zasadności budowy w tej miejscowości oświetlenia drogi gminnej. Chodzi o uruchomienie 5 

punktów świetlnych oraz budowy 900 mb linii napowietrznej. Realizacja tego zadania była 

przygotowywana do wykonania od wiosny tego roku. Dlatego najpierw zlecona została firmie 

Energa Oświetlenie wycena budowy tego oświetlenia, a następnie po zaakceptowaniu 

kosztorysu  (ok. 28 tyś. zł) 9 lipca 2013 roku pisemne zlecenie wykonania prac z terminem 

realizacji budowy oświetlenia do 31 sierpnia 2013 r.  
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Jednak zlecenie z 9 lipca 2013 roku Pani Burmistrz zmuszona była zawieść do czasu 

dokładnego sprawdzenia informacji, które już po czasie zlecenie oświetlenia dotarły od 

mieszkańców Łozic. Takie też pismo zawieszające wcześniejsze zlecenie wysłane zostało do 

Energa Oświetlenie.  Pani Burmistrz podjęła decyzję o zawieszeniu ponieważ w sierpniu 

najpierw od jednej rodziny,  a następnie w krótkim czasie od kolejnej rodziny mieszkającej w 

Nowych Łozicach uzyskała informację, że budowa oświetlenia jest niezasadna, bo i tak nie 

spełni swojego celu, czyli oświetlenia drogi w najbardziej potrzebnych miejscach jej 

przebiegu. Zgłaszający uzasadniali, też że szkoda naszych wspólnych pieniędzy bo oświetlane 

będą tak naprawdę pola, krzaki i niektóre posesje prywatne, że ruch po tej drodze jest 

niewielki, posesje jedna od drugiej bardzo oddalone, niektóre w polach -  daleko od drogi 

oraz, że takiego samego zdania jest większość mieszkańców Łozic. Mieszkańcy zapytani 

dlaczego tej informacji nie zgłaszali na zebraniu wiejskim odpowiedzieli, że na wspólnym 

zebraniu wiejskim nie odzywają się bo brak im odwagi -  nie mają odwagi by sprzeciwić się 

tym osobom, którzy tak głośno tego się domagają i bronią swoich interesów. Bali się, żeby 

nie narobić sobie wrogów, ale kiedy dowiedzieli się, że temat ruszył poprosili, żeby Pani 

Burmistrz nad tym tematem się skupiła. Celem ustalenia jaka jest prawda i jakie jest 

faktyczne zdanie wszystkich mieszkańców, a w związku z tym także dla Burmistrz Bobolic 

bardzo ważne - uzasadnienie wydatkowanie środków publicznych Pani Burmistrz 

zdecydowała się na przeprowadzenie bezpośrednich konsultacji poprzez rozmowy z każdą z 

rodzin osobno. Tak by ludzie mieli możliwość swobodnego, niekrępującego wypowiedzenia 

się w tej sprawie. Nie zbierane były żadne podpisy mieszkańców, ale poprzez bezpośrednie 

rozmowy zapoznawałam się z ich zdaniem w tej sprawie. Podczas spotkań w domach Pani 

Burmistrz i Sekretarz spotkały się z bardzo miłym, sympatycznym przyjęciem, dziękowano, 

że Burmistrz osobiście pofatygowała się by w taki bezpośredni sposób  pochylić się nad tym 

problemem.  Po przeprowadzonych rozmowach Pani Burmistrz stwierdziła, że zdecydowana 

większość mieszkańców nie widzi zasadności budowy oświetlenia, jedna rodzina jest nawet 

temu przeciwna. Tak więc potwierdziły się informacje, które w sierpniu zgłosiły do Pani 

Burmistrz dwie rodziny mieszkające w Łozicach Nowych a mianowicie, że  

• budowa oświetlenia w miejscach uzgodnionych z zakładem oświetleniowym czyli w 

miejscach gdzie obecnie istnieje taka możliwość jest absolutnie niezasadne, bo lampy 

zawieszone na tych słupach będą oświetlać pola i krzaki,  

• w trzech przypadkach postawione lampy będą oświetlać posesje prywatne (a takie 

działanie jest prawnie zabronione),   

• nie ma technicznych możliwości by oświetlić skrzyżowanie w okolicach figurki,  
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• zabudowa w tej miejscowości jest bardzo rozproszona, ruch pieszych nie jest duży.  

Biorąc powyższe pod uwagę Pani Burmistrz poinformowała przybyłe w dniu 19 września 

2013 roku dwie rodziny z Łozic zainteresowane budową oświetlania o swojej decyzji. Że nie 

ma zasadności oświetlania ww. miejsc. Dlatego też do zakładu oświetlenia wystosowane 

zostanie pismo o wycofaniu się z wcześniejszego zlecenia. Pani Burmistrz powiedziała też, że 

to oświetlenie nie poprawi warunków w zakresie oświetlenia tej drogi, a w sytuacji gdzie inne 

gminy w trosce o finanse podejmują decyzje nawet o wyłączaniu oświetlania ulic codziennie  

już od godz. 24 do 6 rana, to w gminie Bobolice niegospodarne, niecelowe i bezzasadne jest 

inwestowanie w oświetlania miejsc, które nie są miejscami racji oświetlenia. Ponadto dla Pani 

Burmistrz liczy się dobro wszystkich mieszkańców, a nie garstki ludzi. 

Podsumowując ten temat Pani Burmistrz dodała, że środki zaplanowane na uruchomienie 

oświetlenia będą przeznaczone w 2014 roku na stopniową, ale znaczną wymianę obecnej 

nawierzchni  żużlowej na nawierzchnię zdecydowanie trwalszą tj. na podbudowie  gruzu. 

Zadanie to będzie ujęte w harmonogramie ZUKiO jako zadanie konieczne do wykonania w 

2014 roku.  

Pani Burmistrz powiedziała, że osobiście jest również zadowolona z tego, że w taki właśnie 

sposób zdiagnozowała problem. To otworzyło oczy akurat w tym temacie. Była to pierwsza 

taka sprawa i w sytuacjach, w których w sprawach ważnych dla mieszkańców wyraźnie nie 

będzie wśród nich jednomyślności trzeba będzie w taki właśnie sposób zapoznawać się z 

opiniami ludzi. Jest to wówczas obraz prawdziwy całości problemu. Pani Burmistrz uważa, że 

takie konsultacje bezpośrednie (bezpośrednie spotkania) są najlepszą formą pozyskania 

obiektywnych informacji i opinii wśród mieszkańców.  

* Turniej Piłki Siatkowej Kobiet ENERGA CAP - BOBOLICE 2013 w dniach 20 - 21 i 22 

bm. odbył się na hali widowiskowo-sportowej w Bobolicach. Patronat honorowy objął 

Wicemarszałek województwa Pan Andrzej Jakubowski, który był także obecny podczas 

pierwszego dnia. W turnieju udział wzięło 4 drużyny ekstraklasy piłki siatkowej kobiet z: 

Piły, Łodzi, Bydgoszczy i Legionowa. Impreza przebiegła w doskonałej oprawie, zgromadziła 

wielu znakomitych ludzi związanych z polską siatkówką. Przygotowana perfekcyjnie i 

ciekawie. Wspaniale wypromowała Gminę Bobolice w tym halę sportową i obiekty centrum 

edukacji przy ul Głowackiego, wypromowała też gospodarstwa agroturystyczne w: 

Boboliczkach, Poroście, Górawinie, Chociwlach. Trzeba zaznaczyć, że pomimo tak 

olbrzymiego zasięgu cała impreza odbyła się bez udziału środków z budżetu gminy. 

Sponsorem głównym Turnieju była firma ENERGA Gdańska S.A. Oprócz tego wkład w 
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bformie pieniężnej oraz rzeczowej wnieśli przedsiębiorcy prowadzący działalność 

gospodarczą na terenie gminy Bobolice. Im wszystkim oraz Kierownikowi obiektów 

sportowych Panu Zbyszkowi Rewkowskiemu już wcześniej Pani Burmistrz dziękowała, ale 

uczyniła to także przed zebranymi podczas obrad sesji.   Turniej połączony został z drugą już 

akcją rejestracji potencjalnych dawców szpiku kostnego w Bobolicach przy opiece 

merytorycznej Fundacji DKMS Polaka, tym razem zarejestrowało się kolejnych 26 

potencjalnych dawców szpiku kostnego. W maju na rynku miejskim odbyła się taka  pierwsza 

akcja - wówczas zarejestrowało się 159 chętnych dawców. To piękna i godna i naśladowania i 

kontynuacji akcja.  

* Inwestycja " Budowa mostu ul. Reymonta wraz z nawierzchnią ulic oraz z chodnikami czyli 

ciągami pieszymi i zjazdami do posesji. 

• chodniki - informacja od wykonawcy firmy DROGOTX zadanie zostanie 

zrealizowane terminowo. Od wczoraj pracuje tam trzy ekipy pracowników, 

układających kostkę chodnikową. Wykonawca na dzień wczorajszy twierdzi, że ciągi 

piesze i zjazdy zostaną oddane w terminie. Od wczoraj na budowie widać bardzo 

zadawalające tempo pracy.  

• Remont mostu i nawierzchnia ulic - firma POL-DRÓG opóźnienie  2 tygodniowe, 

pojawiły się roboty nieprzewidziane -  dodatkowe, wcześniej nie zinwentaryzowane 

dwa cieki wodne - stąd opóźnienie. Przejezdność ulic będzie od 15 października, zaś 

samo zakończenie całości remontu będzie opóźnione.  

* 21 września tj. w ubiegłą sobotę razem ze strażakami z jednostek w Kłaninie, Poroście i 

Bobolicach Pani Burmistrz uczestniczyła w III Zawodach OSP powiatu koszalińskiego w 

kwalifikowanej pierwszej pomocy medycznej" Biec by pomóc - 2013"w Koszalinie. 

Reprezentacja Gminy Bobolice zajęła III miejsce w powiecie. Pani Burmistrz nie spodziewała 

się medalowego miejsca. Jest to bardzo duży sukces. Tym bardziej, że udział w tych 

zmaganiach braliśmy po raz pierwszy. I była to dla naszej straży pożarnej już sprawa 

prestiżowa. Ponieważ dotychczas naszym strażakom brakowało chęci i nie brali udziału w 

tych ważnych rozgrywkach, które oprócz  rywalizacji spełniają przecież bardzo ważną rolę 

szkolącą, doskonalącą ratowanie życia podczas prowadzonych akcji. Pani Burmistrz 

podziękowała obecnym tu radnym a jednocześnie druhom: Naczelnikowi OSP M. 

Walaszczykowi za znaczny wkład i zabiegi, które podjął w zakresie skompletowanie drużyny 

(aż 5 strażaków to strażacy w OSP Kłanino) oraz I. Bednarczykowi  sekretarzowi zarządu 

miejsko-gminnego, członkowi zarządu powiatowego za osobisty udział i doskonałe pełnienie 

roli dowódcy naszej drużyny składającej się z druhów w trzech jednostek. Wielkie 
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podziękowania należą się też nieobecnemu tu nauczycielowi Gimnazjum Panu Jarkowi 

Bączkowskiemu, który przygotowywał drużynę do tych zawodów. 

* Zostały też zakończony kolejny etap prac konserwacji rzeki Chociel zgodnie z zakresem 

przewidzianym do wykonania w tym roku. Odbiór prac nastąpił 13 bm. Konserwacją objęto 

kolejny już odcinek ponad 7 km 200 mb naszej rzeki.  

* Cały czas trwają też przygotowania do kolejnej tj. drugiej Gali dla Przedsiębiorców. 

Zaplanowana jest na 18 października godz. 18.00. 

* Kolejne już w tym roku spotkanie z sołtysami odbędzie się 1 października o godz. 9.30 w 

sali nr 5. Pani Burmistrz poprosiła Państwa Sołtysów o przygotowania na piśmie i złożenie 

najpóźniej do 30 bm. w Biurze Rady uwag i wniosków z tegorocznych dożynek gminnych. 

Informacje można przesłać mailem, można też złożyć ją już dziś. 

* Mobilny punkt zbierania odpadów komunalnych wielkogabarytowych odbędzie się 12 i 19 

października (soboty) wykaz jakie konkretnie miejscowości, w którym z tych dwóch dni 

zostanie podany. Następnie wiosną odbędzie się 10 i 17 maja (także soboty). Obecnie jesienią 

12 i 19 października. 

* na zakończenie swojego wystąpienia Pani Burmistrz powiedziała, że na dożynkach 

powiatowych był punkt dotyczący podsumowania konkursu, który organizowała 

Zachodniopomorska Izba Rolnicza „Przyjazne i rozwojowe środowisku sołectwo”. II miejsce 

w tym konkursie zdobyło sołectwo Drzewiany, Pani sołtys podczas dożynek powiatowych 

odebrała z rąk organizatorów wyróżnienie. Wyczytywani byli również sołtysi Dobrociech 

oraz Kurowa, jako sołectwa, które otrzymały wyróżnienia. Sołectwa wyróżnione nie 

otrzymały zaproszeń z tego względu Pani Burmistrz wręczyła te wyróżnienia podczas sesji.   

Z okazji tego wręczenia wykonano pamiątkowe zdjęcia.   

 

Ad.4. Wręczenie sportowcom nagród Burmistrza.  

Paula Turkowska – za zajęcie II miejsca w konkurencji walk light-contact kadetek +57 kg i 

tytułu wicemistrza Polski podczas XX Otwartych Międzynarodowych Mistrzostw Polski 

Polskiej Unii Taekwondo w Częstochowie. Paula otrzymała nagrodę pieniężną w kwocie 600 

zł. Trenerem jest Pan Krzysztof Pajewski.  

Pani Burmistrz wręczyła nagrodę oraz dyplom i gratulowała tak olbrzymiego sukcesu, który 

wymaga dużo trudu i czasu, który spędza się na treningach. Nagroda została przyznana 

zgodnie z regulaminem przyznawania nagród Burmistrza.  
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Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił o podejście trenera Pana Henryka Kowalskiego 

wraz z zespołem dziewcząt UKS OLIMPIA : 

WANESSĘ MORAWSKĄ 

ALICJ Ę BEDNARZ 

ALEKSANDR Ę TRUSIŁO  

PAULIN Ę KINAL 

DOMINIK Ę KOZI ŃSKĄ 

KLAUDI Ę TURKOWSKĄ 

WERONIK Ę PAROL 

JULI Ę TOMCZAK 

ALEKSANDR Ę PISAREK 

WERONIK Ę LIPNICK Ą 

NATALI Ę KĘPĘ 

Zespół zajął I miejsce w Mistrzostwach Województwa Zachodniopomorskiego w ramach III 

Ogólnopolskiego Turnieju Mała Piłkarska Kadra Czeka 2013 rocznik 2000 i młodsi. Zespół 

podczas sesji otrzymał nagrody rzeczowe nie przekraczając 2 tyś. zł – zgodnie z 

regulaminem.   

Przewodniczący Rady Miejskiej pogratulował raz jeszcze tak dużego sukcesu, a wszystkim 

rodzicom i opiekunom podziękował za obecność i wsparcie swoich dzieci. Zaprosił 

wszystkich zebranych sportowców wraz z trenerami w czasie przerwy przed wejście do 

budynku Urzędu do wspólnego zdjęcia.  

Ad. 5. Stan realizacji inwestycji w 2012 roku oraz wykonanie zadań 

remontowych i inwestycyjnych zaplanowanych w roku 2013  

Informacje przedstawiła Pani Grażyna Wiater – Ubysz Wiceburmistrz Bobolic. Informacje 

stanowią załącznik do protokołu. 

 

Ad. 6. Przedstawienie informacji z wykonania budżetu gminy za I półrocze 

2013 roku oraz kształtowanie się Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Bobolice na lata 2013 – 2015.  
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Uchwałę Nr XC.352.Z.2013 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w 

Szczecinie z dnia 24 września 2013 roku w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonej przez 

Burmistrza informacji o przebiegu wykonania budżetu oraz Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Bobolice za pierwsze półrocze 2013 roku przedstawił Przewodniczący 

Rady Miejskiej, która stanowi załącznik do protokołu.  

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Pani Bożena Aksiutin przedstawiła protokół z 

posiedzenia Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Bobolicach z dnia 12 września 2013 roku 

dotyczący sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Bobolice za I półrocze 2013 roku, który 

stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad. 7. Podjęcie uchwał w sprawach: 

Projekty uchwał przedstawił przewodniczący Rady Miejskiej Pan Zdzisław Czarnecki.  

 

1) w sprawie zmian w budżecie na 2013 rok.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Beata Sempołowicz Skarbnik Gminy.  

 

Pan Artur Tomczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i Rozwoju 

przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 
Uchwała została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za”   

 

2) w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Bobolice na lata 2013-

2028.    

 
Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Beata Sempołowicz Skarbnik Gminy.  

 

Pan Artur Tomczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i Rozwoju 

przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za”  

 

3) w sprawie emisji obligacji komunalnych oraz zasad ich zbywania i wykupu. 
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Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Beata Sempołowicz Skarbnik Gminy. 

 

Ustawa o finansach z 2009 roku nakłada na samorządy obowiązek spełnienia                         

od 2014 roku przepisów wynikających z art. 243, tj.: relacji łącznej kwoty przypadających 

w danym roku budżetowym spłat rat kredytów, pożyczek, wykupu papierów wartościowych 

(obligacji) wraz z należnymi odsetkami, potencjalnych spłat kwot wynikających z 

udzielonych poręczeń do planowanych dochodów ogółem aby nie przekroczyła średniej 

arytmetycznej  obliczonej z 3 ostatnich lat relacji jej dochodów bieżących powiększonych o 

dochody ze sprzedaży majątku oraz pomniejszonych o wydatki bieżące do dochodów ogółem 

budżetu. Obliczoną wg wzoru : 

Dochody Bieżące + sprzedaż mienia – wydatki bieżące 

                          Dochody ogółem 

Mając na uwadze strukturę budżetu gminy i brak możliwości ingerencji znacznej w 

zrealizowanych wpływach w dochodach bieżących (np. podatkach i opłatach, wpływach z 

usług) oraz sprzedaży mienia – gmina ma obowiązek dostosować się do wymogów                

art. 243 uofp i dlatego podejmuje działania w celu skonsolidowania istniejącego zadłużenia w 

jedno zobowiązanie wobec banku, który przedstawi najkorzystniejszą ofertę, celem rozłożenia 

spłat na inny okres niż dotychczas. Podjęte w ten sposób działania będą efektem spełnienia 

wymogów art. 243.  

 

Pan Artur Tomczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i Rozwoju 

przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za”  

 

4) zmieniająca uchwałę w sprawie poręczenia przez Gminę Bobolice weksla „in blanco” 

wystawionego przez Związek Miast i Gmin Dorzecza Parsęty w Karlinie tytułem 

zabezpieczenia spłaty kwoty pożyczki udzielonej ze środków Narodowego Funduszu 

Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej do wysokości 46 372,00 złotych (słownie: 

czterdzieści sześć tysięcy trzysta siedemdziesiąt dwa złote i 00/100), w związku z 

realizacją przedsięwzięcia pn.: „Zintegrowana gospodarka wodno – ściekowa w 

dorzeczu Parsęty”, powi ększonej o kwotę odsetek.    

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Beata Sempołowicz Skarbnik Gminy. 
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Zmiana niniejszej uchwały z 2007 roku spowodowana jest sprostowaniem stanu faktycznego 

zrealizowanego projektu, tj. wyłączeniem z poręczeń gmin Rejonu Szczecinek, co ma dla nich 

istotne znaczenie przy wskaźnikach zadłużenia oraz skrócenia terminu obowiązywania 

poręczenia z 1 lipca 2022 na termin do dnia 20 grudnia 2021 roku. 

W momencie rozpoczęcia zadania i zaciągnięciu przez ZMiGDP pożyczki nr 

288/2007/W16/OW-ki-IS/P na dofinansowanie przedsięwzięcia w ramach Pomocy 

Technicznej – zabezpieczenia dokonały w formie poręczeń 22 gminy z wszystkich trzech 

rejonów, tj.: RWiK Białogard, MWiK Kołobrzeg oraz PWiK Szczecinek. W trakcie realizacji 

podjęto decyzje o podziale projektu na II fazy, przy czym druga faza obejmująca Rejon 

Szczecinek została sfinansowana z innych źródeł – w ramach środków POIiŚ 2007-2013. 

Zatem faktycznie Pomoc Techniczna dotyczyła I Fazy, czyli Rejonów Białogard i Kołobrzeg. 

Od czasu podzielenia projektu na dwie fazy – gminy rejonu Szczecinek nie uczestniczyły w 

spłacie zobowiązania dotyczącego przedmiotowej pożyczki, a niesłuszne zabezpieczenia 

wynikały z niniejszej umowy.  

Stąd, celem sporządzenia Aneksu do umowy pożyczki przez Związek wyłączającej 

Rejon Szczecinek – niezbędne jest podjęcie tej uchwały przez poszczególne gminy rejonu 

Białogard i Kołobrzeg. Przy wyłączeniu Szczecinka – w przypadku m.in. gminy Bobolice – 

wzrósł udział w projekcie  z 5,42% na 8,11% i z kwoty poręczenia 44 999,55 zł. na kwotę 

52 030,24 zł., tj. o 7 030,69 zł. więcej do 2021 roku. 

Pan Artur Tomczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i Rozwoju 

przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za”  

 

5) w sprawie dofinansowania ze  środków Gminy Bobolice projektów na prace 

konserwatorskie, restauratorskie lub remonty budowlane z zakresu ochrony zabytków i 

opieki nad zabytkami w roku 2013.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Wiceburmistrz.  

Na dofinansowanie ze środków Gminy Bobolice projektów na prace konserwatorskie, 

restauratorskie lub roboty budowlane z zakresu ochrony zabytków i opieki nad zabytkami w 

roku 2013 zaplanowano w budżecie Gminy kwotę 10.000 zł. Do dnia zakończenia naboru 

wniosków o udzielenie ze środków gminy Bobolice dotacji na prace konserwatorskie 

restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków do 
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tutejszego Urzędu Miejskiego w Bobolicach wpłynął jedynie wniosek Parafii 

Rzymskokatolickiej p.w. Św. Apostołów Piotra i Pawła w Kłaninie. Zakres rzeczowy -  

wykonanie ogrodzenia na gotowych cokołach oraz montażu i spawaniu konstrukcji z profili 

zimno giętych – przęseł ogrodzeniowych, bram wjazdowych i furtek. 

Oferta spełniła wymagania formalne i była kompletna w oparciu o uchwałę 

nr XVIII/168/08 Rady Miejskiej w Bobolicach z dnia 29 kwietnia 2008 roku, w sprawie 

określenia zasad udzielenia dotacji na sfinansowanie prac konserwatorskich, restauratorskich            

lub robót budowlanych przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków.   

Mając powyższe na uwadze, proszę o podjęcie uchwały przyznającej dotację w 2013 roku dla 

Wnioskodawcy w kwocie 10.000 złotych.  

 

Pani Zofia Kęcel Przewodnicząca Komisji ds. Oświaty, Kultury i Sportu przedstawiła opinię 

Komisji. Opinia stanowi załącznik do protokołu.  

Pan Artur Tomczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i Rozwoju 

przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za”  

 

6) w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrz Bobolic.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Zdzisław Czarnecki przedstawił projekt uchwały uznając 

skargę za bezzasadną.  

Pani Bożena Aksiutin Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej przedstawiła uzasadnienie do 

projektu uchwały: 

W dniu 24 czerwca 2013 roku do Rady Miejskiej w Bobolicach wpłynęła skarga 

wniesiona przez Pana (…) mieszkańca Bobolic na działalność Burmistrza Bobolic dotycząca: 

1) przeprowadzania drogich inwestycji, w tym budowy rond oraz schodów przy ul. 

Pionierów; 

2) wysokości opłat za wodę i ścieki; 

3) zatrudnienia nadmiaru pracowników w Urzędzie Miejskim w Bobolicach; 

4) dodatkowego zatrudnienia męża Burmistrza Bobolic przy pobieraniu opłat za handel 

na targowisku; 
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Przedmiotową skargę rozpatrywała Komisja Rewizyjna Rady Miejskiej w Bobolicach, która 

dokonała szczegółowej analizy przedstawionych zarzutów, o których mowa w 

przedmiotowym piśmie i ustaliła następujący stan faktyczny i prawny.  

Stan faktyczny przedstawia się następująco: 

1) Działania Burmistrza Bobolic dotyczące budowy rond w Bobolicach poparte są 

Uchwałą Nr XX/184/12 Rady Miejskiej w Bobolicach z dnia 13 sierpnia 2012 r. w 

sprawie wyznaczenia Burmistrzowi Bobolic działania polegającego na doprowadzeniu 

przebudowy  skrzyżowań DK11 przez miejscowość Bobolice (skrzyżowanie ul. 

Koszalińskiej, Wojska Polskiego, 1 Maja – skrzyżowanie DK 11 z DK 25) wraz z 

poprawą bezpieczeństwa ruchu drogowego na przebiegu DK11 przez m. Bobolice. Z 

treścią uchwały, uzasadniającej działania Burmistrza Bobolic, skarżący może 

zapoznać się w Biurze Obsługi Rady Miejskiej w Bobolicach. Informujemy, że koszty 

budowy rond w całości byłyby poniesione  przez GDDKiA Oddział Szczecin i nie 

obciążyłyby budżetu Gminy. 

     Wymieniona w skardze inwestycja przy ulicy Pionierów jest inwestycją 

dofinansowaną ze środków  unijnych  w ramach działania „Odnowa i rozwój wsi” - 

PROW 2007-2013 w  kwocie 295 568,00 zł, środki własne Gminy to kwota 203 

487,12. Zadanie to polega na budowie tarasu widokowego, ścieżki rowerowo-

sportowej z przystosowaniem dla osób niepełnosprawnych, dekoracyjnego oświetlenia 

parkowego, małej architektury ( ławki, kosze, tablice informacyjne). Zdaniem Komisji 

Rewizyjnej inwestycja ta była potrzebna z uwagi na stan schodów, które każdorazowo 

po okresie  zimowym wymagały remontu i związanych z tym nakładów finansowych. 

Zastosowane rozwiązanie – wyłożenie schodów kostką granitową powinno rozwiązać 

ten problem na dziesiątki lat, a dzięki unijnemu dofinansowaniu możliwe będzie 

stworzenie dodatkowej infrastruktury sportowo - turystycznej o wysokich walorach 

estetycznych. Szkoda byłoby nie skorzystać z unijnego dofinansowania, skoro 

właściwie każdego roku i tak trzeba by było przeznaczać fundusze na poprawę stanu 

schodów. Rachunek ekonomiczny tej inwestycji zwróci się w przyszłości 

z korzyścią dla budżetu Gminy. 

2) Wysokość  opłat za wodę i ścieki nie jest ustalana przez Burmistrza, ale wynika z 

ustawy z dnia 7 czerwca 2001 r. o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę i zbiorowym 

odprowadzaniu ścieków ( Dz.U. Z 2006 r. Nr 123, poz.858), z Rozporządzenia 

Ministra Budownictwa z dnia 28 czerwca 2006 r. w sprawie określenia taryf, wzoru 
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wniosku o zatwierdzenie taryf oraz warunków rozliczeń za zbiorowe odprowadzenie 

ścieków ( Dz.U. Nr 127, poz.886). Na wysokość  opłat  ważny  wpływ  ma  projekt  

„Zintegrowana  gospodarka   wodno-ściekowaw dorzeczu Parsęty”, do którego Gmina 

Bobolice przystąpiła w 2005 r. Uchwałą Rady Miejskiej Nr XXIV/257/05. Projekt ten 

otrzymał unijne 85 % dofinansowanie, jednak Spółka RW i K w Białogardzie część 

nakładów inwestycyjnych, również tych, których koszty zwiększyły się w związku ze 

wzrostem cen materiałów i usług,  musiała sfinansować z kredytów. Obecnie są one, 

jako jeden ze składników w cenie wody i ścieków,  spłacane z rachunków 

mieszkańców. 

W 2013 r. wynosi ona dla mieszkańców Gminy Bobolice 18,06 zł łącznie za wodę i 

ścieki, (nie tylko za wodę, jak skarżący podał w skardze). Rada Miejska w Bobolicach 

wraz z Burmistrzem podjęła działania wyjaśniające (pismo do Zarządu Spółki  RWiK  

w Białogardzie z dnia 28.12.2011 r. znak 00G.0000.62.2011.ESZ podane do publicznej 

wiadomości w ogólnodostępnym bezpłatnym biuletynie „Bobolickich Wiadomościach 

Samorządowych” Nr 2/2012), dlaczego te ceny, mimo zgodności z przepisami prawa 

wymienionymi w niniejszej opinii, przekroczyły prognozy zawarte w studium 

wykonalności sporządzonym w 2004 roku przed podjęciem Uchwały wymienionej 

podjętej w 2005 roku, a ceny nie podlegają uśrednieniu w Rejonie I RWiK w 

Białogardzie, do którego należy Gmina Bobolice. W odpowiedzi z dnia 16.01.2012 r. 

(L.dz.463/01/2012) oraz z 21.12.2012 r. (B.7013.17.2012) Przewodniczący Rady 

Miejskiej w Bobolicach otrzymał wyjaśnienie oraz opinie prawne zlecone przez 

Prezes  Zarządu RWiK w Białogardzie, według których studium wykonalności nie 

może być podstawą do kształtowania cen, a także uzyskania jednolitej taryfy dla 

wszystkich gmin w Rejonie I RWiK w Białogardzie. Różna cena m3 wody i ścieków  

w poszczególnych gminach wynika z kosztów inwestycyjnych poniesionych w celu 

budowy i modernizacji infrastruktury wodociągowo-kanalizacyjnej w danej gminie. 

Gmina Bobolice wśród dziewięciu gmin w spółce RWiK w Białogardzie znajduje się 

na drugim miejscu pod względem wysokości taryfy za wodę i ścieki, ale należy 

pamiętać, że infrastruktura wodno- kanalizacyjna  na kwotę 59,8 mln powstała po 

wejściu do Spółki rozwiązała problem podłączeń wodno-kanalizacyjnych większości 

potrzeb mieszkańców Gminy Bobolice. Wykonano 55,47 km sieci wodociągowej, 

74,19 km sieci kanalizacyjnej, 80 przepompowni ścieków, zmodernizowano dwie 

stacje uzdatniania wody, wybudowano nową oczyszczalnię ścieków. Inwestycje te 

były konieczne, by osiągnąć zakładane w traktacie unijnym cele w zakresie ochrony 
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środowiska i w ten sposób uniknąć w 2015 r. nałożenia kar za niedopełnienie tego 

obowiązku. Należy  również spojrzeć na te inwestycje  z punktu widzenia tych 

mieszkańców, których domostwa wcześniej nie miały podłączeń wodno 

kanalizacyjnych. Poprawa standardu życia mieszkańców Bobolic niesie za sobą 

koszty. Wyższe ceny wody i ścieków są konsekwencją wydatków poniesionych przez 

Spółkę dla potrzeb mieszkańców naszej gminy. Starania Rady Miejskiej i Burmistrza 

Bobolic, by zmniejszyć opłaty za wodę i ścieki, nie przynoszą oczekiwanych efektów, 

gdyż takie są realia rynkowe. Wysoki wzrost cen wody i ścieków w ostatnich latach 

jest ogólnopolskim problemem. Nie dotyczy on jedynie tych gmin, które wcześniej 

dostosowały usługi wodociągowo-kanalizacyjne do obowiązujących przepisów. 

Podzielamy zaniepokojenie mieszkańców Gminy Bobolice  ceną  wody i ścieków, ale 

z prawnego punktu widzenia są one  uzasadnione. Jedynie  rozwiązania systemowe na 

szczeblu rządowym mogłyby wpłynąć na ograniczenie kosztów usług wodociągowo-

kanalizacyjnych. 

3) Zarzut zatrudnienia nadmiaru pracowników w UM w Bobolicach nie jest zasadny. 

Świadczy o tym informacja o strukturze zatrudnienia i rekrutacji w UM w Bobolicach 

zamieszczona w BIP dostępnym na  stronie internetowej UM w Bobolicach. 

Zatrudnianie  pracowników  interwencyjnych, publicznych i stażystów na czas 

określony wynika z możliwości, jakie daje program realizowany przez  Powiatowy 

Urząd Pracy i nie świadczy o polityce zatrudnienia w UM w Bobolicach. 

4) Uchwała Nr XXV/223/13 z dnia 31 stycznia 2013 r. i uchwała zmieniająca z 15 marca 

2013  r.  w sprawie ustalenia inkasentów pobierających podatek rolny, leśny, opłatę 

od posiadania  psów oraz opłatę targową i miejscową na terenie Gminy Bobolice nie 

potwierdza zarzutu dodatkowego zatrudnienia męża Burmistrz Bobolic. 

 

W oparciu o ustalenia Komisji Rewizyjnej, Rada Miejska w Bobolicach uznaje skargę za 

bezzasadną. Z przeprowadzonego postępowania wyjaśniającego wynika, że Burmistrz 

Bobolic dokłada wszelkich starań, by w pełni realizować swoje zadania i obowiązki, jak 

również by sprostać oczekiwaniom mieszkańcom Gminy. Powyższe działania są zgodne z 

przepisami: 

- ustawą z dnia 21 marca 1985 r. o drogach publicznych (Dz. U. z 2013 r. poz. 260), 

- ustawą z dnia 27 sierpnia 2009 r. o finansach publicznych (Dz. U. z 2009 r. Nr 157, poz. 

1240 z późn. zm), 
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- ustawą z dnia 7 lipca 1994 r. Prawo budowlane (Dz. U. z 2010 r. Nr 243 poz. 1623 z późn. 

zm.), 

- ustawą z dnia 7 czerwca 2001 r. o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę i zbiorowym 

odprowadzaniu ścieków (Dz. U. z 2006 r. Nr 123, poz. 858), z Rozporządzenia Ministra 

Budownictwa z dnia 28 czerwca 2006 r. w sprawie określenia taryf, wzoru wniosku o 

zatwierdzenie taryf oraz warunków rozliczeń za zbiorowe odprowadzenie ścieków, 

-  ustawą z dnia 5 lipca 1990 r. – Prawo o zgromadzeniach 

- Uchwałą Nr X/92/03 Rady Miejskiej w Bobolicach z dnia 6 października 2003 r. w sprawie 

uchwalenia Strategii Rozwoju Miasta i Gminy Bobolice na lata 2003-3013.  

Pouczenie: 

Zgodnie z art.239 § 1 ustawy z dnia 14 czerwca 1960 roku Kodeks Postępowania 

Administracyjnego (Dz. U. z 2013 r., poz. 267) w przypadku gdy skarga, w wyniku jej 

rozpatrzenia, uznana została za bezzasadną i jej bezzasadność wykazano w odpowiedzi na 

skargę, a skarżący ponowił skargę bez wskazania nowych okoliczności – organ właściwy do 

jej rozpatrzenia może, w odpowiedzi na tę skargę, podtrzymać swoje poprzednie stanowisko z 

odpowiednią adnotacją w aktach sprawy – bez zawiadamiania skarżącego.  

Uchwała została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za”  

 

7) w sprawie przystąpienia do sporządzania zmiany studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego Gminy Bobolice dla obszaru położonego w obrębach 

ewidencyjnych: Dobrociechy, Jatynia, Kłanino, Przydargiń i Różany.  

Wyjaśnień do projektu uchwały udzielił Pan Marcin Pachołek Kierownik Referatu NiOŚ.  

 W celu określenia polityki przestrzennej gminy, w tym lokalnych zasad zagospodarowania 

przestrzennego, rada gminy zgodnie z art. 9 ust. 1 ustawy z dnia 27 marca 2003 r.  

o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym (tekst jednolity Dz. U. z 2012 r., poz. 647, z 

późn. zm.) podejmuje uchwałę o przystąpieniu do sporządzania studium uwarunkowań  

i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy. Gmina Bobolice posiada studium 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego przyjęte uchwałą Rady 

Miejskiej w Bobolicach Nr III/16/98 z dnia 18 grudnia 1998 r. zmienione uchwałami Rady 

Miejskiej w Bobolicach Nr V/33/11 z dnia 30 marca 2011 r. i Nr XXIII/221/12 z dnia  

6 grudnia 2012 r. Zgodnie z art. 27 ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym 

zmiana studium następuje w takim trybie, w jakim jest ono uchwalane. 
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Przedmiotem niniejszej zmiany studium będzie umożliwienie zlokalizowania farmy 

elektrowni wiatrowej na terenach obecnie otwartych, w dominującej części rolnych, 

pozbawionych zabudowy, znajdujących się na obrzeżach miejscowości Dobrociechy. Na 

obszarze o dogodnym położeniu pod względem możliwości wykorzystania energii naturalnej 

jaką jest wiatr i przetworzenie jej w energię elektryczną oraz pod względem urbanistycznym – 

jako nowy element krajobrazu – na skraju obrębów w sąsiedztwie kompleksów leśnych. 

Tereny rolne stanowią grunty klas od RIVa do RVI, z dużym udziałem klas bardzo niskich. 

Farma elektrowni wiatrowych nie będzie usytuowana bezpośrednio na obszarach  

NATURA 2000. W bliższym i dalszym sąsiedztwie planowanej inwestycji występują 

przyrodniczo chronione specjalne obszary ochrony siedlisk (SOO), które należy brać  

pod uwagę. Są to obszary oznaczone kodem obszaru PLH320022 Dolina Radwi Chocieli i 

Chotli (najbliżej), kodem obszaru PLH320007 Dorzecze Parsęty (dalej) i kodem obszaru 

PLH320001 Bobolickie Jeziora Lobeliowe (najdalej). Ponadto dalej występuje (na wschód od 

Doliny Radwi Chocieli i Chotli) specjalny obszar ochrony siedlisk (SOO) Jezioro 

Bobięcińskie – kod obszaru PLH320040. Już poza obszarem gminy w nieco dalszym 

sąsiedztwie położony jest niewielki fragment rozległego (153.906 ha) obszaru specjalnej 

ochrony (OSO) Ostoja Drawska - kod obszaru PLB320019. Ze wstępnej oceny,  

na podstawie materiałów dostępnych i opracowań (informacje zawarte w Standardowym 

Formularzu Danych NATURA 2000) obszar Doliny Radwi Chocieli i Chotli ma znaczenie  

dla różnych typów siedlisk wymienionych w załączniku I Dyrektywy Rady 92/43/EWG, 

natomiast dla ptaków wymienionych w załączniku I Dyrektywy Rady 79/409/EWG oraz 

ptaków migrujących niewymienionych w tym załączniku, ocena znaczenia tego obszaru jest 

na poziomie D, czyli małoznacząca. Również obszary Dorzecza Parsęty, Bobolickich Jezior 

Lobeliowych oraz Jeziora Bobięcińskiego są obszarami znaczącymi tylko dla siedlisk, 

natomiast dla ptaków nie mają znaczenia. Obszar Ostoja Drawska ma istotne znaczenie  

dla szeregu ptaków wymienionych w załączniku I Dyrektywy (znaczenie tego obszaru jest 

rozmaite dla różnych gatunków ptaków na poziomie od B do D z przewagą poziomu C - 

znaczące) jednakże obszar położony w sąsiedztwie farmy wiatrowej jest w stosunku  

do całego obszaru Ostoi Drawskiej bardzo mały. W związku z tym elektrownie wiatrowe  

nie będą znacząco oddziaływać na te obszary. 

Zgodnie z art. 10 ust. 2a ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym "jeżeli  

na obszarze gminy przewiduje się wyznaczenie obszarów, na których rozmieszczone będą 

urządzenia wytwarzające energię z odnawialnych źródeł energii o mocy przekraczającej  

100 kW, a także ich stref ochronnych związanych z ograniczeniami w zabudowie oraz 
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zagospodarowaniu i użytkowaniu terenu; w studium ustala się ich rozmieszczenie".  

Dla wyznaczenia granicy zmiany studium posłużono się ustalonym wstępnie maksymalnym 

zasięgiem stref ochronnych, związanych z ograniczeniami w zabudowie oraz 

zagospodarowaniu i użytkowaniu terenu, od potencjalnych lokalizacji elektrowni wiatrowych, 

stąd szerszy zakres granic zmiany studium obejmujący, oprócz obrębu ewidencyjnego 

Dobrociechy, fragmenty obrębów ewidencyjnych Jatynia, Kłanino, Przydargiń i Różany. 

Zmiana studium określi, wynikające z przeprowadzonych analiz i prognozy oddziaływania  

na środowisko, rzeczywiste możliwości lokalizacji elektrowni wiatrowych i ustali dla nich 

granice stref ochronnych 

Celem podjęcia niniejszej uchwały o przystąpieniu do sporządzenia zmiany studium jest 

stworzenie możliwości realizacji krajowej i unijnej polityki energetycznej w zakresie rozwoju 

energii odnawialnej. Energetyka wiatrowa jest jedną z najszybciej rozwijających się branż 

produkujących zieloną energię w krajach Unii Europejskiej. Wstępując do Unii Europejskiej 

Polska zobowiązała się do inwestycji w odnawialne źródła energii. W 2020 r. udział energii 

elektrycznej ze źródeł odnawialnych w całkowitej konsumpcji energii powinien osiągnąć 

22,0% (Dyrektywa 2001/77/EC z dnia 27 września 2001 r. w sprawie promocji energii 

elektrycznej produkowanej ze źródeł odnawialnych na wewnętrznym rynku energii). Polska 

podjęła również inne zobowiązania międzynarodowe, podpisując ramową konwencję 

Narodów Zjednoczonych w sprawie zmian klimatu oraz protokół z Kioto odnoszący się  

do redukcji emisji dwutlenku węgla. Biorąc pod uwagę troskę o środowisko naturalne oraz 

zobowiązania Polski, Minister Gospodarki zobowiązał zakłady energetyczne do zakupu 

energii ze źródeł odnawialnych. Udział energii odnawialnej w całkowitej sprzedaży energii 

odbiorcom końcowym zwiększany jest rokrocznie i ma osiągnąć 12,0% w 2013 r. Ogromną 

korzyścią dla środowiska będzie ograniczenie emisji do atmosfery zanieczyszczeń, które 

powstają przy produkcji energii elektrycznej w elektrowniach konwencjonalnych. 

Przewidywana redukcja emisji szkodliwych substancji wynosi 850 kg CO2, 2,9 kg SO2, 2,6 

kg NOX oraz 55 kg pyłów na każdą wyprodukowaną przez farmę 1 MWh energii 

elektrycznej. 

Tak więc budowanie elektrowni wiatrowych jest działaniem proekologicznym i przyczynia 

się do praktycznego realizowania zasady zrównoważonego rozwoju. Dla gminy powstanie 

farm elektrowni wiatrowych przynosi wymierne korzyści z tytułu poboru podatku od 

nieruchomości – rocznie 2% od wartości budowli oraz podatek od nieruchomości 

gruntowych, dla właścicieli zaś gruntów zwiększy ich dochody nie ograniczając podstawowej 

funkcji, którą jest produkcja rolnicza. Korzyścią jest również remont i przebudowa dróg 
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dojazdowych a także budowa dróg eksploatacyjnych, które mogą być wykorzystywane do 

obsługi sąsiednich gruntów użytkowanych rolniczo. 

Głos zabrał Pan Alex Lacroix przedstawiciel inwestora, prezes spółki ARGEMONIA. Projekt 

w sołectwie Dobrociechy na powstanie farm wiatrowych. Spółka bardzo prężnie współpracuje 

z mieszkańcami oraz sołtysem sołectwa. Chodzi o ty by społeczeństwo czuło się 

zaangażowane w te przedsięwzięcie. Celem firmy jest rozwijanie projektów szczególnie w 

województwie zachodniopomorskim.  

Pani Burmistrz zapytała ile tych wiatraków firma zamierza postawić? 

Odpowiedzi udzielił Pan Alex Lacroix – w sołectwie Dobrociechy stoi maszt pomiarowy, 

który mierzy wiatr przez rok czasu. Po roku czasu będzie wiadomo dokładnie jakie wiatraki i 

ile tych wiatraków może powstać. Na dzień dzisiejszy planowane jest 16 wiatraków 

elektrowni wiatrowych o mocy od 2MV do 4 MV. 

Przewodniczący Rady zapytał jak długo będzie trwała procedura przygotowawcza? 

Alex Lacroix – od 2 do 4 lat. 1 rok to maszt pomiarowy, który mierzy ten wiatr, 1 rok 

ornitolodzy badają przeloty ptaków, następnie studium, plan zagospodarowania 

przestrzennego i pozwolenie na budowę. 

Pani Helena Bubień sołtys sołectwa Chociwle zapytała na czyich gruntach mają powstać 

wiatraki? 

Alex Lacroix – na gruntach prywatnych.  

Radny Artur Tomczak zapytał, gdzie firma Pana Alexa Lacroix pobudowała już wiatraki ? 

Alex Lacroix – firma istnieje od dwóch lat, a wszelkie procedury trwają od 2-4 lat, a w 

Wielkopolsce jest już bardzo dalece zaawansowany projekt.  

Radna Bożena Aksiutin zapytała jaka jest planowana odległość wiatraków od zabudowań ? 

Alex Lacroix – w Polsce nie ma mierzenia odległości wiatraków w metrach od zabudowań, 

normę ustala się to na podstawie decybeli. Od zabudowania wielorodzinnego musi być odstęp 

45 decybeli, od zabudowania jednorodzinnego 40 decybeli.  

 

Pan Artur Tomczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i Rozwoju 

przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Radny Pan Zdzisław Strzelczak zapytał czy były przeprowadzane konsultacje z 

mieszkańcami? 

Alex Lacroix – spotkania odbywają się bardzo często i na bieżąco w miarę potrzeb, ale średni 

raz na trzy tygodnie przedstawiciele firmy są w sołectwie.  
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Uchwała została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za”  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej ogłosił 5-cio minutową przerwę.  

 

 

Ad. 8. Trybuna sołecka 

W trybunie sołeckiej głos zabrali: 

Józef Borowski sołtys sołectwa Nowe Łozice – zwrócił się z zapytaniem, dlaczego dwie 

osoby w miejscowości Nowe Łozice, nawet nieposiadające dzieci, mają decydować czy 

budowa oświetlenia jest zasadna, czy nie jest? Obecnie jest sześcioro dzieci dojeżdżających 

do szkoły, a ogólnie jest dziewięcioro dzieci i systematycznie z roku na rok liczba dzieci 

zwiększa się. Pan sołtys poprosił o odpowiedź i uzasadnienie Panią Burmistrz. Dodał, że 

jedna osoba, która nie ma dzieci w wieku szkolnym uzasadnia, że budowa oświetlenia jest jej 

zbędna, a druga osoba, która była lekceważona przez Urząd w temacie wiatraków i jest w 

Stowarzyszeniu Zielonych, a na dzień dzisiejszy zabiera priorytetowy głos lekceważąc przy 

tym decyzje i prośby na temat oświetlenia drogi gruntowej 900 m. Pan sołtys dodał, że 

uzasadnienie Pani Burmistrz, że zamiast budowy oświetlenia dokonana będzie przebudowa 

drogi gminnej - jest bezzasadne. Mieszkańcy nigdy nie składali wniosku o przebudowę drogi 

tylko o systematyczne uzupełnianie dziur. 

Odpowiedzi udzieliła Pani Burmistrz mówiąc, że powody dla, których Pani Burmistrz podjęła 

taką decyzję bardzo wyartykułowała i dość obszernie powiedziała o tym w swoim 

sprawozdaniu międzysesyjnym. Nie jest to tak, że dwie osoby decydują o tym, że tego 

oświetlenia ma nie być. Pani Burmistrz i Sekretarz podczas tych konsultacji (18.09.2013r.) 

rozmawiały z mieszkańcami i w wyniku tych rozmów większość mieszkańców stwierdziła, że 

tak naprawdę nie zależy im na tym oświetleniu, ci właśnie mieszkańcy mają swoje powody. 

Jeżeli chodzi o przebudowę tej drogi, to była to propozycja mieszkańców, która pojawiła się 

właśnie podczas tych konsultacji. Mieszkańcy stwierdzili, że środki, które są można 

przeznaczyć na remont drogi. Pani Burmistrz uznała to za zasadne, ponieważ od wielu lat 

mieszkańcy Nowych Łozic wnioskują do Gminy, żeby dzieci w wieku obowiązku szkolnego 

były zabierane spod krzyżówki, a nie dowożone do przystanku. W ubiegłym roku czynione 

były starania z PKS-em, żeby zmusić przewoźnika do tego, żeby dojeżdżali po dzieci tam, 

gdzie teraz dojeżdżają. PKS nie chciał tego zrobić wskazując względy bezpieczeństwa. Po 
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usilnych prośbach Pani Burmistrz przewoźnik zabiera sześcioro dzieci spod krzyżówki. 

Jednak z takim uzgodnieniem, że w sytuacji kiedy warunki pogodowe nie pozwolą na 

wjechanie autobusu, to przewoźnik zaprzestanie odbioru dzieci z tego miejsca. Pani Burmistrz 

dodała, że biorąc pod uwagę to, że faktycznie ważny jest odbiór tych dzieci spod tego 

miejsca, gdzie teraz się odbywa to należy wykonać tę drogę by nie budziła wątpliwości co do 

jej bezpieczeństwa. Nie byłoby to problemu, by te dzieci z tego miejsca zabierać. Sam Pan 

sołtys wnioskował o to, by postawić w tym miejscu wiatę. Podsumowując Pani Burmistrz 

stwierdziła, że jest to kierunek  myślenia uzasadniony i dobry. Dlatego też, kiedy pojawił się 

pomysł, żeby wyremontować tę drogę, to warto iść w tym kierunku, a pieniądze nie będą 

zmarnowane. Z roku na rok nawierzchnia będzie robiona, żeby nie była to droga żużlowa 

tylko z twardej podbudowy. I to jest to, co przekonało Panią Burmistrz, że nie ma celowości 

wykonywania oświetlenia w Nowych – Łozicach.  

Pani Burmistrz powiedziała, że Pan sołtys poruszył kwestię lekceważenia osoby przez Urząd, 

poprosiła o uszczegółowienie tej wypowiedzi, to wtedy Pani Burmistrz będzie mogła się do 

niej ustosunkować. 

Pan sołtys powiedział, że chodziło o sprawę zabudowy terenów Drzewian przez farmy 

wiatrowe. Lekceważone były osoby, które miały swoje grunty na który powstać miały 

wiatraki. Chodzi o sytuację dotyczącą przesunięcia trybuny sołeckiej przed podjęciem uchwał 

po to, żeby osoby zainteresowane budową wiatraków mogły wypowiedzieć się. Radni, żeby 

mogli zapoznać się nie tylko z gotowym dokumentem, ale również z wypowiedzią osób, 

których bezpośrednio to dotyczy. Pan sołtys jednak nie wskazał osoby, która Jego zdaniem 

była lekceważona przez Urząd.    

Pan sołtys dodał, że u Pani Burmistrz w czwartek były 3 osoby w sprawie oświetlenia i drogi, 

a nie jak twierdzi Pani Burmistrz dwie.   

Pani Burmistrz potwierdziła, że były trzy osoby. Prosiła o obecność dwie osoby, ale ta trzecia 

osoba również weszła do gabinetu. Natomiast rozmowa toczyła sie pomiędzy tymi 

zaproszonymi dwiema osobami i Panią Burmistrz. Ta trzecia osoba siedziała biernie i nie 

angażowała się w rozmowę.   

Pan sołtys powiedział, że jeżeli jest decyzja Pani Burmistrz o niewykonaniu oświetlenia w 

Nowych Łozicach, to poprosił o zobowiązanie się Pani Burmistrz do postawienia wiaty,(ze 

środków sołeckich nie obciążając budżetu gminy), a zarazem powstania oświetlenia 

chociażby 1 lampy przy krzyżówce skąd odbierane są dzieci do szkoły przez przewoźnika 

PKS. Pan Ireneusz Bielecki - pracownik urzędu – zna sytuację, jeżeli chodzi o możliwość 

postawienia w tym miejscu oświetlenia. Nie przekracza to 300 metrów, żeby trzeba było 
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ciągnąć nową linię i słupy. W tym miejscu jest możliwość i jest zasadne postawienie lampy 

oświetleniowej. Dlaczego 15 listopada ma się zakończyć możliwość dojazdu po te dzieci, co 

mają zrobić rodzice, którzy muszą dowieść te 3 km swoje dzieci do przystanku, co w 

przypadku silnych opadów śniegu ? Prośba sołtysa o priorytetowe odśnieżanie tej drogi (ok. 

1,7 km). 

Pani Burmistrz powiedziała, że jeżeli będzie techniczna możliwość wjazdu to przewoźnik 

będzie wjeżdżał, tu nie stanowi problemu odśnieżnie, bo bardziej ważne jest to czy ta droga 

jest na tyle twarda by wjechać tam autobusem. Samo skrzyżowanie i figurka to jest docelowo 

bardzo ważna sprawa, żeby zrobić wiatę i drogę, która zapewni dojazd całoroczny. Jeżeli 

chodzi o punkt świetlny, to na dzień dzisiejszy nie ma tam możliwości technicznych bez 

zrobienia inwestycji. Pani Burmistrz powiedziała, że będziemy o tym myśleć bo jest to 

zasadne by oświetlić miejsce przystanku.  

Pan sołtys dodał, że pewien budżet był przeznaczony na oświetlenie w Nowych Łozicach, to  

na ten jeden punkt oświetleniowy byłaby wystarczająca kwota, żeby w ramach całej 

miejscowości oświetlić jeden punkt jakim jest zatoczka autobusowa. 

Pani Burmistrz powiedziała, że w tym roku nie da się tego wykonać ponieważ jest to cała 

procedura, są to uzgodnienia, zgłoszenia, warunki, pozwolenia. W newralgicznych miejscach 

rozważana jest również ewentualność lamp solarnych. Koszt jednej lampy to około 10 tyś. zł, 

przy czym ważne jest nasłonecznienie, nie może być zakrzaczeń, trzeba się temu przyjrzeć. 

Pani Burmistrz powiedziała, że deklaruje, że w przyszłym roku skrzyżowanie zostanie 

oświetlone.  

 

Pani Hanna Obławska sołtys sołectwa Drzewiany – Pani sołtys zgłosiła wniosek dotyczący 

traktowania mieszkańców Drzewian przez Urząd Pracy jako osoby wykluczone społecznie ze 

względu na brak możliwości dojazdu do pracy. Mieszkańcy odczuwają ogromny problem z 

dojazdem do pracy, lekarza czy szkoły w przypadku młodzieży ponadgimnazjalnej, ponieważ 

brak jest busów czy autobusów do Koszalina i z Koszalina do Drzewian. W związku z tym, że 

PKS dowozi dzieci szkolne, Pani sołtys zwróciła z się z prośbą o rozważenie  i ewentualne 

zorganizowanie w ramach tych dojazdów, możliwości dojazdu młodzieży z przystanku PKS. 

Przede wszystkim chodzi o godziny ranne oraz godziny przed 15-tą. Pani sołtys 

zaproponowała, żeby młodzież, która dojeżdża z Drzewian do Koszalina mogła też 

jednocześnie móc skorzystać z kolejnego dojazdu do Koszalina (czyli z Bobolic do 

Koszalina). Gdyby można było dogadać się z PKS np. w ramach istniejącego transportu na 

wykup biletów miesięcznych.  
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Odpowiedzi udzieliła Pani Burmistrz mówiąc, że PKS ma regularne przejazdy i mogą też 

sprzedawać bilety miesięczne, ale należy zorientować się czy są kursy powrotne do 

Koszalina, ponieważ swoją bazę przystankową niektóre pojazdy mają na terenie Bobolic. 

Jeżeli nie PKS, to być może zgodzi się któryś przewoźnik na takie kursy, ale prośba ta 

poparta musi być listą osób zainteresowanych. Lista powinna zwierać godziny wyjazdu z 

Drzewian i z Koszalina oraz wymienić należy osoby, które deklarują zakup biletu. Pani 

Burmistrz dodała, że jeżeli będzie lista osób, chętnych na zasadach, o których mówiła Pani 

sołtys to działania zostaną podjęte.        

 

Ad. 9.Trybuna obywatelska 

W trybunie obywatelskiej głos zabrali:  

1. Pan Jan Rewkowski Dyrektor Zakładu Usług Komunalnych i Oświatowych w 

Bobolicach – Dyrektor powiedział o temacie dotyczącym dostarczania ciepła z kotłowni ul. 

Fabrycznej i ul. Magazynowej. Ciepło z tych kotłowni do mieszkań nie jest jeszcze 

dostarczane z tego względu, że spółdzielnia mieszkaniowa Jutrzenka rozpoczęła remonty 

urządzeń centralnego ogrzewania. Tym sposobem zablokowała całkowicie ZUKiO do 

dostarczania ciepła dla mieszkańców. W piśmie Jutrzenka poinformowała ZUKiO, że będzie 

gotowa do przyjęcia ciepła najprędzej od 26.09.13 r. Mimo wszystko ZUKiO puściło 

minimalnie ciepło oszukując urządzenia. Ze strony ZUKiO nie ma jakichkolwiek 

przeciwwskazań do nieogrzewania mieszkań, został zakupiony miał, urządzenia 

przygotowane.   

Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza powiedziała, że należy wywiesić w klatkach pismo 

spółdzielni Jutrzenka, gdzie piszą o terminach przyjęcia ciepła, że nie jest to wina ZUKiO.  

Radna Zofia Kęcel powiedziała, że spółdzielnia Jutrzenka powinna wykonywać remonty dużo 

wcześniej, a nie wtedy kiedy ludzie potrzebują mieć ogrzane mieszkanie.  

Dyrektor ZUKiO dodał, że w przyszłym roku zostanie wystosowane pismo do spółdzielni 

mieszkaniowej Jutrzenka z informacją, że wszelkie naprawy i remonty mają zostać 

zakończone z dniem 31 sierpnia.  

 

Ad. 10. Zapytania, interpelacje i postulaty radnych.   

W tym punkcie głos zabrali:  

Radny Zdzisław Kurta – poinformował zebranych o swoim uczestnictwie w zawodach 

strzeleckich.  
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Ad. 11. Zakończenie obrad.  

Pan Zdzisław Czarnecki Przewodniczący  Rady Miejskiej  stwierdził, że porządek obrad 

został wyczerpany w związku z tym ogłosił zamknięcie obrad. 

 

Protokołowała: Ewelina Szymańska 


